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Protokół nr 39/2023 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury Rady Gminy Mszana 
w dniu 12 stycznia 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto 12 stycznia 2023 r. o godz. 14.30, a zakończono o godz. 
15.50 tego samego dnia. 
Posiedzenie odbyło się na sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. Obecnych 
było 7 z 8 członków Komisji. Obecni: 

1. Roman Bura 
2. Marek Kotula 
3. Piotr Kuczera 
4. Marek Liśnikowski 
5. Ilona Mura 
6. Krzysztof Rduch 
7. Beata Wieszołek. 

Nieobecna była Radna: Wioleta Szotek 
W posiedzeniu wzięli również udział: Wójt Gminy Mirosław Szymanek, Z-ca 
Wójta Gminy Błażej Tatarczyk, Skarbnik Małgorzata Gąsior, kierownicy i 
pracownicy urzędu.  Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i 2 
do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 

Posiedzenie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Komisji Pani Beata 
Wieszołek. Po stwierdzeniu prawomocności obrad powitała radnych oraz gości i 
przedstawiła proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Realizacja Funduszu Sołeckiego w 2022 r. i harmonogram realizacji zadań 

przyjętych na 2023 r. 
3. Analiza ściągalności podatków i opłat lokalnych oraz opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w 2022 r. i zwolnień w tych 
podatkach. 

4. Sprawy bieżące - opiniowanie projektów uchwał. 
5. Zakończenie posiedzenia. 

Punkt 2.  Realizacja Funduszu Sołeckiego 

Informacje na temat Funduszu Sołeckiego w 2022 r. przedstawiła insp. ds. 
zamówień publicznych w Referacie Planowania i Inwestycji Pani Barbara Banko. 
W 2022 roku w ramach funduszu sołeckiego zrealizowano: 

SOŁECTWO MSZANA:  
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1. Projekt i budowa oświetlenia boiska szkolnego - koszt: 48.692,95 zł 
2. Zakup ozdób świątecznych - koszt: 3.780,05 zł 
3. Organizacja imprezy plenerowej - Sylwester pod chmurką - koszt: 2.000,00 zł. 
Łącznie: 54.473,00 zł, wykonanie: 100 %  

SOŁECTWO POŁOMIA: 
1. Wykonanie nawierzchni asfaltowej na drodze - odnoga ulicy Wolności - koszt: 
46.000,00 zł 
2. Działalność kulturowa sołectwa - 8.473,00 zł  
Łącznie: 54.473,00 zł, wykonanie: 100 % 

SOŁECTWO GOGOŁOWA: 
1. Budowa oświetlenia ulicznego ul. Leśnej - koszt: 51.660,00 zł 
2. Zakup kamer na plac zabaw przy SP Gogołowa - koszt: 2.800,00 zł  
Łącznie: 54 460,00 zł (plan: 54.473,00 zł), wykonanie: 99,98% 
Do informacji za 2022 rok nie było pytań i uwag. 
 
Na 2023 r. kwota funduszu sołeckiego wynosi 57.235 zł dla każdego z sołectw. 
Do realizacji Zebrania Wiejskie wskazały następujące zadania: 

SOŁECTWO MSZANA:  
1. Zakup mundurów wyjściowych dla OSP Mszana  - 6 000 zł 
2. Zakup lamp oświetleniowych na górne boisko przy ul. Sportowej - 3 000 zł 
3. Działalność Kulturowa sołectwa - 3 000 zł 
4. Budowa oświetlenia ulicznego odnogi ul. Wodzisławskiej w Mszanie wraz z 
projektem - 45 235 zł 

SOŁECTWO POŁOMIA:  
1. Wykonanie nawierzchni asfaltowej na drodze - odnoga ulicy Wolności - 
dalszy etap - 55 000 zł 
2. Działalność kulturowa sołectwa – 2.235 zł 

SOŁECTWO GOGOŁOWA: 
1. Wykonanie dokumentacji projektowej oświetlenia ulicznego odnogi ul. 
Słonecznej i łącznika ul. Słonecznej i Wiejskiej - 13 000 zł 
2. Zakup lektur i materiałów pomocniczych dla biblioteki - 5 000 zł 
3. Zakup czytnika do drzwi SP w Gogołowej - 2 000 zł 
4. Zakup i montaż rolet dla przedszkola w Gogołowej - 8 000 zł 
5. Rozbudowa monitoringu boiska w Gogołowej - 6 000 zł 
6. Zakup i montaż tablic ogłoszeniowych - 6 000 zł 
7. Organizacja dożynek gminnych w Gogołowej - 7 000 zł 
8. Zakup ozdób świątecznych - 5 000 zł 
9. Działalność kulturowa sołectwa - 5 235 zł 
Pytania zadawali: 
 Radny Piotr Kuczera – w sprawie planów zakupu oświetlenia na górne 

boisko przy ul. Sportowej – czy będą to lampy ledowe? 
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 Odpowiedzi udzielił Wójt Mirosław Szymanek – tak, we wszystkich nowych 
inwestycjach planuje się oświetlenie ledowe. Choć lampy sodowe dają 
bardziej przyjazne, ciepłe światło, jednak obecne technologie idą w kierunku 
ledów. 

Więcej pytań nie było. 

Pkt. 3. Ściągalność podatków i opłat w 2022 r. 

Dane dotyczące ściągalności opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w 2022 r. i zwolnień w tej opłacie przedstawiła Pani Anna Wita, 
insp. Referatu Finansów i Budżetu. 
a/ Wpłaty za okres od 1.01.2022 r. do 31.12. 2022 r. - 2.784.284,50 zł, w tym: 

 na należności roku 2022 - 2.734.184,91 zł  
 na zaległości z lat poprzednich - 50.099,59 zł  

Zaległość za lata 2014-2021 - 39.673,10 zł  
Zaległość za 2022 (129 kont) - 77.752,68 zł  
Razem zaległości - 117.425,78 zł  
b/ Ilość osób korzystających z ulgi - zwolnienia 100% z opłat za odbiór odpadów 
(ze względu na niski dochód):  
2016 r. – 99, 2017 r. – 93, 2018 r. – 55, 2019 r. – 31, 2020 r. – 19, 2021 r. – 11, 
2022 r. – 26.  
c/ Zadeklarowane kompostowniki: 

 2021 r.: 201 nieruchomości, 889 osób                                 
 2022 r.: 89 nieruchomości, 292 osób                                 

Razem stan 31.12.2022 r.: 290 posesji, 1181 osób.  
Ulga wynosi 1 zł od mieszkańca miesięcznie. 
Pytania zadawali: 
 Radny Krzysztof Rduch – czy są większe problemy ze ściągalnością opłaty za 

odbiór odpadów? 
 Insp. A. Wita odpowiedziała, że większe zaległości są zawsze na koniec roku, 

wynika to z okresu świątecznego, kiedy wielu mieszkańców zapomina 
zapłacić lub ma inne wydatki. Po wysłaniu upomnień większość zaległości 
zostaje uregulowana. Pracownicy Urzędu Gminy dzwonią także do 
mieszkańców zalegających z opłatą, informują o upływających terminach 
poprzez stronę internetową i sms-y. Jedynie w przypadku uporczywych 
dłużników wszczyna się postępowania egzekucyjne. 

 Wójt M. Szymanek zaznaczył, że urząd stara się „po dobroci” rozmawiać z 
dłużnikami, przypominać o zaległościach. Natomiast gdy to zawiedzie, 
niezbędne jest wszczynanie postępowań. 

 Skarbnik Gminy Małgorzata Gąsior wskazała, że choć stawka opłaty za 
odbiór odpadów rośnie, ściągalność jest na dobrym poziomie, podobnym do 
lat ubiegłych. 
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Więcej pytań i głosów nie było. 
 
Dane dotyczące ściągalności podatków i opłat lokalnych oraz zaległości 
przedstawiła Pani Anna Gąsior, insp. Referatu Finansów i Budżetu. 

 Zaległości w podatkach od nieruchomości, rolnym i leśnym - osoby 
fizyczne wynoszą: ogółem - 99.664,20 zł, w tym zaległości z 2022 r. - 
45.134,54 zł, 

 Zaległości w podatkach od nieruchomości, rolnym i leśnym - osoby 
prawne wynoszą: ogółem - 178.109,32 zł, w tym zaległości z 2022 r. - 
53.115,00 zł, 

 Zaległości w podatku od środków transportowych wynoszą: ogółem - 
1.672,18 zł, w tym zaległości z 2022 r. - 1.672,18 zł, 

 Zaległości w opłacie od posiadania psa wynoszą: ogółem 19 właścicieli 
zalega na kwotę 455,00 zł, w tym zaległości z 2022 r. - 280,00 zł. 

Szczegółowe dane w wersji tabelarycznej stanowią załącznik nr 3 do protokołu. 
Nie było w omawianym roku zwolnień, umorzeń ani rozłożeń na raty. 

Do informacji nie było pytań. 

Pkt. 4. Sprawy bieżące - opiniowanie projektów uchwał 

W sprawach bieżących Komisja opiniowała projekty uchwał: 
 w sprawie zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok 
Projekt Radni otrzymali w materiałach. Omówiła go Pani Skarbnik Małgorzata 
Gąsior.  
Więcej pytań nie było. 
Prowadząca obrady poddała do zaopiniowania projekt uchwały w sprawie 
zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok.  
Głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”.  
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 
Następnie insp. Referatu Gospodarki Komunalnej i Funduszu Zewnętrznych, 
Pani Iwona Cofalik omówiła dwa projekty uchwał dot. utrzymania czystości i 
porządku w gminach.  

 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/182/2020 z dnia 22 grudnia 2020 
roku w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Mszana, 

 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/165/2020 z dnia 21 września 2020 
roku w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się zebranych 
na terenie nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości 
ciekłych. 
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W dniu 9 sierpnia 2022 r. weszła w życie nowelizacja ustawy Prawo wodne, 
która na Gminę oraz na właścicieli nieruchomości wyposażonych w 
przydomowe oczyszczalnie ścieków nałożyła nowe obowiązki. Dla Gminy nowe 
przepisy wiążą się z nowym sprawozdaniem, jakie gmina musi złożyć do 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska oraz do Wód Polskich, ale 
wprowadzają również konieczność dostosowania uchwał do  obowiązujących 
przepisów. Uchwały Rady Gminy muszą zostać zmienione pod kątem nowych 
definicji zawartych w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku. I tak w 
uchwale w sprawie regulaminu utrzymania czystości  i porządku na terenie 
Gminy Mszana wprowadzono zmianę związaną z nową definicją odpadów 
remontowo-budowlanych, gdzie zostało doprecyzowane, iż są to odpady 
pochodzące z gospodarstw domowych oraz zmieniono definicję nieczystości 
ciekłych, gdzie zgodnie z nową definicją nieczystości ciekłe to nie tylko 
nieczystości pochodzące ze zbiorników bezodpływowych tzw. „szamb”, ale 
również osady ściekowe pochodzące z osadników instalacji przydomowych 
oczyszczalni ścieków.  
Ponadto w Regulaminie dodano zapis, zgodnie z którym zobowiązano 
właścicieli nieruchomości wyposażonych w przydomową oczyszczalnię ścieków 
do pozbywania się nieczystości ciekłych z osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków zgodnie ze specyfikacją techniczną 
przydomowej oczyszczalni ścieków, co najmniej raz na dwa lata.  
Natomiast w uchwale w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się zebranych 
na terenie nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych §2 
związany ze stawką za odbiór nieczystości ciekłych został dostosowany do 
obowiązującej definicji, zgodnie z którą za nieczystości ciekłe uważa się 
zarówno nieczystości pochodzące ze zbiorników bezodpływowych jak i osady z 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków.  
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Mszana został przesłany do 
zaopiniowania do Sanepidu i został już pozytywnie zaopiniowany.  
Obie przedmiotowe uchwały powinny zostać dostosowane do obowiązujących 
przepisów do 6 miesięcy od wejścia w życie nowelizacji ustawy, tj. do 9 lutego 
2023 roku.  
Do projektów nie było pytań i uwag. 
 
Prowadząca obrady poddała do zaopiniowania projekt uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XXVI/182/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mszana 
Głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”.  
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
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Następnie Prowadząca obrady poddała do zaopiniowania projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/165/2020 z dnia 21 września 2020 roku w 
sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się zebranych na terenie 
nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych 
Głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”.  
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 
Następnie w tym punkcie omawiano temat włączenia się Gminy do 
współfinansowania budowy chodnika na ul. Wolności w pasie drogi 
wojewódzkiej nr 930. Temat omówiła insp. w Referacie Gospodarki Komunalnej 
i Funduszy Zewnętrznych Pani Patrycja Gadomska: w dniu 02.12.2022 Gmina 
otrzymała pismo z Urzędu Marszałkowskiego w sprawie kontynuacji zadania pn. 
„Rozbudowa drogi wojewódzkiej polegającej na budowie chodnika wzdłuż 
drogi wojewódzkiej nr 930 (ul. Wolności) w Połomi”. Pismo to jest odpowiedzią 
na decyzję  przekazaną przez Gminę Mszana w piśmie z dnia 29.08.2022 o 
odstąpieniu od budowy chodnika na ul. Wolności.  
Insp. Gadomska przypomniała chronologię działań Gminy w tej sprawie: 

W 2021 roku Gmina Mszana złożyła wniosek do Programu WID 2021+ na 
zadanie pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej polegającej na budowie chodnika 
wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 930 (ul. Wolności) w Połomi”. W listopadzie 2021 
została podpisana umowa w sprawie pomocy finansowej udzielanej 
Województwu Śląskiemu przez Gminę Mszana, na podstawie której Gmina 
zobowiązała się przekazać Województwu 100.000 zł na dokumentację 
projektową w/w zadania oraz 700.000 zł na budowę chodnika.  

W styczniu 2022 Zarząd Dróg Wojewódzkich w Katowicach poinformował 
o wyłonieniu wykonawcy dokumentacji projektowej  i podpisaniu z nim umowy 
na kwotę 285.048,81 zł. Podczas kolejnych spotkań i rozmów z ZDW i Urzędem 
Marszałkowskim Gmina Mszana informowała, że nie ma możliwości prawnej i 
faktycznej pokrycia przez Gminę 100% kosztów dokumentacji projektowej w 
wysokości 285.048,81 zł. 

Ostatecznie, na komisji łączonej, która odbyła się w dniu 29.08.2022, 
radni Gminy Mszana, po zapoznaniu się z dokumentacją dotyczącą 
finansowania inwestycji polegającej na budowie chodnika wzdłuż drogi 
wojewódzkiej nr 930 (ul. Wolności) podjęli decyzję o nie realizowaniu 
przedmiotowego przedsięwzięcia. 

W dniu 02.12.2022 do urzędu gminy wpłynęło pismo z Urzędu 
Marszałkowskiego z zapytaniem, czy w przypadku kontynuacji realizacji zadania 
polegającego na budowie chodnika przy ul. Wolności w Połomi, Gmina Mszana 
będzie partycypować w kosztach zadania w wysokości 800.000zł, wynikającej z 
umowy WID. W odpowiedzi, Urząd Gminy skierował zapytanie do Urzędu 
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Marszałkowskiego, czy kwota 800.000 zł stanowiłaby całkowity i jedyny wkład 
własny gminy, który nie ulegnie zwiększeniu oraz w jakim terminie Gmina 
Mszana byłaby zobowiązana przekazać te środki. 

W dniu 03.01.2023 Gmina otrzymała pismo z odpowiedzią następującej 
treści: „Kwota 800.000zł, wynikająca z umowy nr 4320/TD/2021 z 
dn.29.11.2021 w sprawie pomocy finansowej udzielonej przez Gminę Mszana 
(…) stanowiłaby całkowity wkład własny Gminy Mszana. Proponuje się, aby 
środki w wysokości 800.000zł zostały zabezpieczone przez gminę w budżecie na 
2024 rok z przeznaczeniem na roboty budowlane dla przedmiotowego 
zadania.” 
Swoje stanowisko Gmina musi przekazać do 20 stycznia 2023 r. 
 
Głos zabrał Wójt Gminy - wskazał, że takie rozwiązanie, czyli dołożenie do 
inwestycji 800 tys. zł, co przewidywała pierwotna umowa w sprawie WID, jest 
do zaakceptowania. Choć koszty jak na 600-metrowy odcinek są znaczne, to 
jednak będzie to inwestycja korzystna dla Gminy, po zapewnieniu, że Gmina nie 
dołoży do niej więcej niż 800.000 zł. Dodatkowym atutem jest fakt, że środki 
trzeba będzie zaplanować dopiero w przyszłorocznym budżecie, a obecnie 
zadanie zaplanować jedynie w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
Głos zabierali: 
 Radny Piotr Kuczera zadał pytanie, czy 800.000 zł to będzie cała kwota 

dofinansowania gminy, czy też trzeba będzie osobno dołożyć do projektu? 
 Pan Wójt odpowiedział, że jest to cała kwota, którą Gmina ma wyłożyć na to 

zadanie. 
 Insp. Patrycja Gadomska dodała, że szacunkowy koszt robót budowlanych, 

jak wskazano w piśmie z Urzędu Marszałkowskiego, to 3,5 mln zł. Gmina 
będzie jednak partycypować w kwocie 800.000 zł. 

Więcej pytań nie było. 
Prowadząca obrady poddała do przegłosowania stanowisko Komisji w tej 
sprawie. Głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”. 
Komisja przyjęła pozytywne stanowisko wobec partycypacji Gminy w 
kosztach zadania  pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej polegającej na 
budowie chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 930 (ul. Wolności) w 
Połomi” w kwocie 800.000 zł. 
 
Dalej w sprawach bieżących członkowie Komisji zapoznali się z uaktualnionymi 
mapami wskazującymi planowane warianty przebiegu trasy Kolei Dużych 
Prędkości w ramach budowy Centralnego Portu Komunikacyjnego. Omówiła je 
Pani Aleksandra Tkocz, Kierownik Referatu Planowania i Inwestycji UG w 
Mszanie. Poinformowała, że na stronie internetowej CPK pojawiły się 
uaktualnione warianty tras, np. w kolorze granatowym, na terenie naszej gminy 



 8

pokrywające się jednak w większości z wariantem zielonym lub czerwonym. W 
innych gminach, np. Godowie zmiany są dużo większe, niepokojące władze 
samorządowe. W gminie Mszana zmiany dotyczą głównie linii dodatkowej, 
która ma połączyć miasta Wodzisław Śląski i Jastrzębie-Zdrój. Zmiana przebiegu 
dotyczy końcówki Mszany – ul. Turskiej. Nadal natomiast nie wiadomo, który 
wariant zostanie przedstawiony jako inwestorski. W sprawie CPK ma się w 
najbliższych dniach odbyć spotkanie włodarzy gmin z przedstawicielami spółki, 
którzy będą w nim uczestniczyć zdalnie.  
Kierownik A. Tkocz podała także ścieżkę dostępu do uaktualnionych tras na 
stronie CPK – każdy zainteresowany może tam w dużym przybliżeniu zapoznać 
się z planowanymi wariantami. Należy wejść na stronę cpk.pl, do zakładki Dla 
mieszkańców – Program kolejowy – Konsultacje społeczne dla inwestycji 
kolejowych – STEŚ linii kolejowej nr 170 Katowice-Granica państwa-Ostrawa – 
Zobacz warianty. 
 
Dalej w sprawach bieżących głos zabierali: 
 Radny P. Kuczera poddał do dyskusji temat zapisów z końcem grudnia 2022 

roku przyjętej przez Sejm ustawy o szczególnej ochronie niektórych 
odbiorców paliw gazowych w 2023 r. w związku z sytuacją na rynku gazu. 
Ustawa zakłada zwrot podatku VAT dla gospodarstw ogrzewających domy 
gazem. Wprowadzono w niej jednak kryterium dochodowe, a więc tylko 
nieliczni będą mogli skorzystać ze zwrotu. Jest to niesprawiedliwe patrząc 
pod kątem dodatków węglowych, o które mógł się ubiegać każdy właściciel 
domu ogrzewanego węglem, niezależnie od dochodu. 

Temat ten ma zostać przeanalizowany na najbliższym posiedzeniu komisji.  
 
Więcej głosów nie było. 

Punkt 5. Zakończenie posiedzenia 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Beata Wieszołek zamknęła 
posiedzenie Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Beata Wieszołek  
 
Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch                                                                                                                                 


